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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI 

                       CĂLĂRAŞI 

 

 
PROCES – VERBAL 

 

 

 Încheiat astăzi 16.03.2022, în şedinţa extraordinară a Consiliului Local Călăraşi, la care 

participă un număr de 15 consilieri locali (dna Filimon, dl Dragu, dl Muşat, dna Raiu, dl Dinu, dl 

Stoian, dl Aldea, dna Georgescu, dl Sbârcea, dl Mirescu, dl Coman, dl Buzoianu, dna Enache, dna 

Luca şi dl Dincă) din totalul de 21 în funcţie. 

În sala de şedinţe sunt prezenţi 14 consilieri locali iar pe grupul de WhatsApp transmite 

votul 1 consilier local (dl Muşat). 

Lipsesc dna Croitoru, dl Călin, dl Ivanciu, dl Niţă, dl Chiriţă şi dl Sârzea. 

Doamna Enache va intra în sala de şedinţe în timpul discuţiilor legate de punctul nr. 2. 

La şedinţă participă dl Marius Grigore Dulce – Primarul municipiului Călăraşi, directori din 

cadrul Primăriei municipiului Călăraşi şi reprezentanţi ai presei locale. 

Dl Secretar general al municipiului Mărgărit Sârbu deschide lucrările şedinţei ordinare 

convocată de către Primarul municipiului Călăraşi prin Dispoziţia nr. 407/11.03.2022. 

 

 

PUNCTUL 1 - Depunerea jurământului de către domnul Dincă Viorel Dorinel. 

Domnul Dincă Viorel Dorinel depune jurământul în urma pronunţării deciziei judecătoreşti 

în dosarul nr. 1068/202/2022, având ca obiect ,,validare mandat consilier supleant”, pronunţată în 

data de 23.02.2022, rămasă definitivă prin neapelare la data de 07.03.2022. 

 

Domnul Aldea supune la vot ordinea de zi care este aprobată cu 12 voturi pentru şi 2 abţineri 

(dna Luca şi dl Dincă) din 14 voturi exprimate voturi exprimate în sală şi transmise pe grupul de 

WhatsApp. 

1. Depunerea jurământului de către domnul Dincă Viorel Dorinel. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării şi garantării unei finanţări rambursabile 

interne în valoare de 60.000.000 lei. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Normelor procedurale interne pentru contractarea 

şi/sau garantarea de finanţări rambursabile pentru Unitatea Administrativ Teritorială 

Municipiul Călăraşi. 

4. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului 

Călăraşi pe anul 2022. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai documentaţiei 

Proiect tehnic elaborată pentru proiectul cu titlul ,,Regenerarea fizică a zonei defavorizate 

Cărămidari prin dezvoltarea bazei materiale destinate activităţilor educative, culturale şi 

recreative”. 

 

PUNCTUL 2 - Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării şi garantării unei finanţări 

rambursabile interne în valoare de 60.000.000 lei. 

Comisia de specialitate nr. 1 avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

Dna Luca:…..,,în primul rând aş vrea să mi se prezinte motivele pentru care se încearcă 

antamarea acestui credit, mai ales având în vedere faptul că anul trecut am mai contractat un 

împrumut de 40 000 000 lei, 40 000 000 plus 60 000 000 pe care încercăm să le contractăm acum 

înseamnă 100 000 000 ceea ce mi se pare extraordinar de mult pentru municipiul Călăraşi, de 

asemenea aş vrea să vă aduc în atenţie faptul că pentru aceleaşi proiecte din cele 16 pe care le avem 
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în Anexa nr. 1 la proiectul de hotărâre, 14 au fost finanţate din creditul antamat anul trecut, v-am 

spus şi repet, mi se pare o sumă extraordinar de mare care nu va face decât să facă şi mai greu 

pentru bugetul municipiului ca să siporte timp de 10 ani un împrumut atât de mare de 100 000 000. 

Am observat şi am să vă dau doar câteva exemple, mi se pare o finanţare fantastic de mare din 

partea bugetului pentru proiectul aflat la nr. 14 în Anexă, Îmbunătăţirea navigabilităţii pe fluviul 

Dunărea, proiectul este în valoare de aproape 33 000 000 lei, am venit cu o finanţare de 20 000 000 

din creditul contractat anul trecut şi mai venim cu 2 700 000 lei, ceea ce înseamnă ca şi contribuţie a 

bugetului local de 69,16%, din moment ce proiectul a fost câştigat şi contractul de finanţare s-a 

semnat pe contribuţie de 2%, mi se pare extraordinar de mult, eu înţeleg că mai apar şi cheltuieli 

neeligibile, este vorba şi de inflaţie dar diferenţa este extrem de mare ceea ce va face să ne fie 

extrem de greu, aproape să ajungem la faliment, nu o să facem decât să plătim datorii şi atât. Acesta 

este doar un exemplu, am făcut calcule pe mult mai multe proiecte din Anexă, cifrele sunt foarte 

mari, cifrele care presupun finanţare proprie din acest împrumut. Este, de asemenea o nebuloasă, în 

proiect apar 60 000 000, în raportul de aprobare apar 40 000 000, în acel contract de consultanţă se 

face simulare pe 40 000 000, care este cifra corectă, corectă trebuie să fie cea din hotărâre  …” 

Dna Nae:…..,,60 000 000 este corect, în raportul de specialitate semnat de către directorii 

din aparatul de specialitate aveţi şi un grafic anexat, graficul este pe 60 000 000, pe 10 ani, 2 ani 

tragere şi 8 ani de rambursare …” 

Dna Luca:…..,,da am văzut tabelul acela pe care trebuie să-l citeşti cu lupa, deci 

dumneavoastră susţineţi 60 000 000 aşa cum este în proiectul de hotărâre dar trebuie să fie rectificat 

şi în raportul de aprobare, poate nu ne-am uitat noi bine, mulţumim pentru lămuriri. Dragi colegi, 

din punctul nostru de vedere îndatorarea municipiului Călăraşi cu astfel de sume este inacceptabilă, 

vom vota împotriva acestui proiect de hotărâre pentru că nu vrem să devenim groparii municipiului 

Călăraşi…” 

Dl Dragu:…..,,a fost unul gropar …” 

Dna Luca:…..,,haideţi să vă spun, administraţia liberală, în 8 ani de mandat, a făcut 

împrumuturi de 65 000 000 …” 

Dl Primar:…..,,şi nu au făcut nimic doamnă, nu au făcut nimic în 8 ani de zile  …” 

Dna Luca:…..,,domnule Primar, lăsaţi-mă să termin, dacă spun o prostie e dreptul meu, sunt 

consilier, şi după aceea dumneavoastră mă completaţi  …” 

Dl Primar:…..,,păi nu, vreau să vă corectez, cele 65 000 000 nu le vedeţi pe străzile din 

Călăraşi  …” 

Dna Luca:…..,,domnule Primar, vă reamintesc că aceste proiecte sunt făcute de 

administraţia liberală dar cu o cofinanţare de 2%  …” 

Dl Primar:…..,,bravo doamnă, aici voiam să ajungem, aţi spus că toate proiectele sunt făcute 

de administraţia liberală, foarte bine, toate au fost greşite, toate sunt corectate, ascultaţi-mă să vă 

spun pentru că eu vă răspund cu cifre …” 

Dna Luca:…..,,îmi răspundeţi după ce termin pentru că eu sunt consilier şi trebuie să 

vorbesc  …” 

Dl Primar:…..,,dumneavoastră spuneţi lucruri care nu sunt adevărate, lucruri pentru care 

Călăraşiul nu trebuie să stea în mizerie că nu vreţi dumneavoastră să dezvoltăm oraşul, veniţi şi 

spuneţi acum că vai de mine ducem oraşul la faliment, nu doamnă, vrem să facem aceste proiecte 

pentru că dacă nu finanţăm…sunt lucrări complementare acestor proiecte, sunt lucrări care nu au 

fost luate în seamă, doamnă, în aceste proiecte şi vă dau exemplu Bucureştiul, strada Bucureşti nu o 

pot asfalta, nu pot face trotuare dacă nu introduc cablurile în subteran, dacă nu pui 1200 de stâlpi de 

iluminat public care nu sunt luaţi în seamă de către administraţia dumneavoastră liberală care 

spuneţi că le-a făcut pe toate frumoase şi vă mai spun, şi faceţi dumneavoastră socoteala, că sunt o 

grămadă de bani pe care trebuie să-i ducem numai pe strada Bucuresţi, nu vă spun că pentru 

înfiinţarea parcului pe care îl facem de la strada Dropia la Titulescu trebuie să băgăm în subteran 

toată reţeaua de înaltă tensiune şi ne costă, tot ce am făcut până acum, demolarea şi tot, peste 25 de 

miliarde vechi, bani pe care trebuie să-i ducem din împrumuturi. Despre ce vorbim? aţi spus despre 

acel proiect care are cofinanţare în plus şi care are neeligibile, semnat de dumneavoastră, făcut de 

dumneavoastră, de administraţia liberală, nu le mai facem acum? sau facem doar câte o groapă în 

fiecare zonă ca să ziceţi că nu am fost în stare să facem, nu doamnă, cu ajutorul dumneavoastră sau 

fără dumneavoastră Călăraşul se va dezvolta pentru că aţi ţinut toate aceste lucrări, aţi semnat 
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contracte de ani de zile, le-aţi întârziat iar aceste contracte ca să nu ne ducem şi mai mult la fund din 

cauza dumneavoastră, trebuie să le terminăm până în decembrie 2023. Vedeţi destul de bine cum se 

mişcă preţurile în această zonă, astăzi discutăm ceva şi mâine discutăm altceva, intermodalul, 

semnat de dumneavoastră liberalii şi pe care noi trebuie să-l implementăm, 80% din construcţie este 

din fier, ştiţi cât era fierul la momentul semnării contractului? nu ştiţi, vă spun eu, undeva la 2 lei, 

ştiţi cât era ieri fierul? 8,20 lei …” 

Dna Luca:…..,,domnule Primar, am înţeles, tocmai de aceea  …” 

Dl Primar:…..,,nu aţi înţeles, doamnă, nu vrem să ne faceţi gropari pentru că noi vrem să 

dezvoltăm oraşul …” 

Dna Luca:…..,,o să vedeţi, domnule Primar, o să ajungem în imposibilitate de plată  …” 

Dl Primar:…..,,nu o să fim în imposibilitate de plată pentru că dacă am fi în imposibilitate de 

pălată nu ne-ar accepta aceste împrumuturi şi o să vedeţi că o să putem face lucruri şi o să vadă 

Călăraşul, mai departe, vreţi să asfaltîm şi Mircea Vodă şi Măgureniul? trebuie să fim pregătiţi ca să 

avem finanţare pentru aceste cartiere, stiţi că asfaltul s-a scumpit cu 50% sau 60% faţă de anul 

trecut? şi probabil că se va mai scumpi deşi nu ne dorim, nu trebuie să fim pregătiţi să-I aducem şi 

pe oamenii aceia în secolul 21? dacă mâine nu se dă drumul pe PNI, din cauza conflictului din zonă, 

îi lăsăm în mizerie încă 2 ani, 4 ani, 7 ani, nu ştiu cât când, în condiţiile în care nu avem finanţare, 

să ducem bani din împrumut şi să facem acele cartiere, ele sunt acolo, nu le ia nimeni, asta vreau să 

vă spun că facem cu banii şi trebuie să înţeleagă toată lumea, nu luăm aceşti bani decât dacă avem 

nevoie dar trebuie să spunem lucrurilor pe nume pentru că avem nevoie de aceşti bani pentru a 

dezvolta Călăraşul, nu putem să facem numai o străduţă colo, una colo şi să dezvoltăm oraşul, nu 

putem să lăsăm centrul pietonal pentru că nu aţi luat în calcul în proiectul semnat de dumneavoastră 

încă 1000 de metri pătraţi cel puţin de zonă din partea aceasta, ce le facem? lăsăm aşa? punem 

granit stânga – dreapata şi restul lăsăm aşa câte 1 metru, 1 metru şi ceva, nu trebuie să le finanţăm? 

nu vreau decât să spuneţi adevărul, doamna Luca, să spuneţi adevărul şi nu să ne faceţi gropari, noi 

nu facem altceva decât să vă corectăm prostiile pe care le-aţi făcut…” 

Dna Luca:…..,,acesta este adevărul, cifrele pe care ni le puneţi în faţă, domnule Primar de ce 

nu aţi fost de acord cu ceea ce am propus în şedinţa ordinară de luna trecută, să stipulăm pentru 

transparenţă, să ştie fiecare cetăţean, am făcut amendamentul la cele două proiecte să stipulăm clar 

că vor fi acoperite inflaţia şi cheltuielile neeligibile raportate la creşeterea de preţuri, ceea ce spuneţi 

dumneavoastră este corect, preţurile au crescut foarte mult, nu aţi fost de acord, aţi spus să spunem 

generic  …” 

Dl Primar:…..,,doamnă, OG 15 dată de Guvern ca să completăm proiectele europene ne 

ajută până la 15%, nimeni nu mai construieşte nimic, cei care sunt antreprenori, cei care lucrează pe 

fier pot confirma sau infirma..creşterile sunt necontrolate, nimeni nu mai negociază decât de la 3 

zile la 5 zile, în fiecare zi vin la noi cei care au contractat lucrările şi ne întreabă ce sa facă pentru că 

nu le pot duce mai departe, nu putem să lăsăm gropi peste gropi în Călăraşi şi dacă am început ceva 

să nu găsim soluţii, trebuie să înţeleagă toată lumea şi dumneavoastră că banii aceştia nu vor fi traşi 

decât dacă sunt necesari dar lucrurile trebuie făcute, că ne convine la unii sau la alţii, ele trebuie 

făcute, acesta proiecte de cine au fost semnate şi de cine sunt implementate nu mai contează, 

beneficiar este cetăţeanul din Călăraşi, beneficiari suntem toţi, dacă nu ne punem la aceeiaşi masă şi 

nu lăsăm orgoliile acestea …eu am înţeles şi înţeleg şi jocurile politice şi vi le accept dar acum nu 

ne mai jucăm pentru că mai avem 1 an jumătate mâine poimâine să implementăm toate proiectele pe 

care onor administraţia condusă de dumneavoastră le-a întârziat cu cel puţin 1 an şi 2 luni. Cum 

credeţi că avem aşteptare să sincronizăm lucrările, mâine – poimâine predăm amplasamentul pe 

Bucureşti, cum sincronizăm lucrările? îi spun antreprenorului care va câştiga să mă aştepte să bag 

cablurile prin pământ, să pun nişte stâlpi şi după aceea să vină cu lucrarea pentru că acum 1 an 

jumate, 2 ani jumate, 3 ani jumate, nu ştiau că fac proiectul acesta ca să bage cablurile în pământ…” 

Dl Mirescu:…..,,dar de ce trebuie băgate cablurile în pământ? acesta este standardul urban 

acum?  …” 

Dl Primar:…..,,obligatoriu, nu poţi lăsa stâlpii aceia mari şi ne ajută şi legislaţia pentru că 

fiind la şosea vom beneficia de 50% din cheltuială pentru că ne-o va da ENEL – ul, dacă nu 

profităm de această legislaţie acum nu mai facem nimic mai târziu, acolo unde facem parcul pe 

regenerare zonă vest de la Dropia până la Titulescu, nu ne-a dat finanţare nimic, ne va costa 15 

miliarde cred. După aceea trebuie să venim cu 1200 de stâlpi pe toată zona care sunt tot neeligibili 
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pentru că nu au fost prinşi, pe strada Bucureşti, domnule consilier, cum vă explicaţi că au uitat un 

colţ…” 

Dl Mirescu:…..,,nu mă întrebaţi pe mine, întrebaţi pe cine trebuia să prevadă asta …” 

Dl Primar:…..,,păi nu, dar ce să facem, dacă nu este prins colţul acela în proiect, între Liceul 

Agricol, Titulescu şi Cuza Vodă, îl mai facem sau nu-l mai facem? acestea sunt lucruri care se văd, 

lucruri care s-a ştiut de ele dar acum facem nişte jocuri politice că vrem să luăm, vă va explica 

doamna director despre ce este vorba, trebuie să apreciem cheltuielile pe care urmează să le facem 

şi să avem de unde sa tragem pentru că dacă mă trezesc la anul că vreau să fac împrumut 2 lei nu o 

să mai am timp…” 

Dna Nae:…..,,nu mai sunt plafoane …” 

Dl Primar:…..,,poftim, vă va explica doamna director Nae, nimeni nu face nimic cu banii 

dacă nu va fi nevoie, să ne asigurăm că aceste proiecte vor fi făcute, am pus pe hârtie, la 45 000 000 

de euro ajungem în condiţiile actuale, cât era doamna Trifu?…” 

Dna Trifu:…..,,în jur de 60 000 000 lei …” 

Dl Primar:…..,,deci undeva la 12-13 milioane de euro…” 

Dl Mirescu:…..,,după cum aţi spus şi dumneavoastră că sunt condiţiile acestea, dacă-mi 

permiteţi şi mie o observaţie, nu mi se pare un moment bun să faci estimări că nu sunt valabile …” 

Dl Primar:…..,,păi trebuie să plecăm…” 

Dl Mirescu:…..,,şi dincolo de asta mai observ o cadenţă cam de 12 luni la împrumut, adică 

în afară de cele pe care le-a menţionat colega de la PNL mi se pare că şi în martie 2020 s-a mai 

făcut un împrumut …” 

Dna Nae:…..,,din care nu s-a tras nici 1 leu …” 

Dl Primar:…..,,nu s-a tras nici 1 leu…” 

Dl Mirescu:…..,,din cel din marie 2020?…” 

Dl Primar:…..,,şi aici suntem plafonaţi, dna Nae, vă rog explicaţi…” 

Dna Nae:…..,,responsabilii financiari pe fiecare proiect fac parte automat din echipa de 

proiect şi săptămânal se întâlnesc şi stabilesc acest cash-flow pe care noi trebuie să-l asigurăm. 

Plafoanele la credite sunt deja limitate, avem un împrumut contractat de 40 000 000 lei la 

UNICREDIT din care nu s-a tras până la ora actuală nici 1 leu, acum venim în completare şi tot nu 

asigurăm 50% la unele proiecte, până se depun cererile de rambursare, până vin banii, facturile 

furnizorilor vor veni iar noi trebuie să avem asigurat acest numerar  …” 

Dl Primar:…..,,pentru că dacă nu facem plăţile la timp să-i dăm omului când vine cu situaţia 

de lucrări şi factura după ce o verific şi aştept să plătesc mai târziu, omul nu va avea din ce să 

continue…” 

Dna Nae:…..,,valoarea totală a acestor proiecte este de peste 230 000 lei, noi am asigura din 

100 000 dacă ar fi   …” 

Dl Mirescu:…..,,140 000…” 

Dna Nae:…..,,nu, 100, 60 pe care îi luăm acum şi 40 care nu sunt traşi   …” 

Dl Mirescu:…..,,şi cei 40 dinainte?…” 

Dl Primar:…..,,domnul consilier are dreptate, au fost cei 25 luaţi de administraţia liberală…” 

Dna Nae:…..,,cei 25 au fost luaţi acum 5 ani de la BCR   …” 

Dl Primar:…..,,şi care nu se văd şi vă duc eu unde nu se văd…” 

Dna Nae:…..,,dar nu a fost pentru proiecte, domnule Primar, au fost pentru alte investiţii …” 

Dl Primar:…..,,dar i-au cheltuit, pe Titulescu au cheltuit 200 de miliarde, pe Griviţa 200 de 

miliarde, Piaţa pe care a blocat-o pentru că a adus firma vieţii de la Bucureşti şi acum a intrat în 

insolvenţă…” 

Dna Nae:…..,,exact, pentru alte investiţii noi acum solicităm pentru proiecte …” 

Dl Primar:…..,,îi explic domnului consilier, acum este în insolvenţă şi acum trebuie să 

facem rest de executat şi o să crească valoarea de investiţie a unei pieţe de la 5 000 000 cât a fost 

estimată cred că ne vom duce la 7 000 000, sunt frumuseţi aşa, uitate, doamna Luca, îmi cer scuze 

dar asta e, trebuie să spunem lucrurilor pe nume, lucruri care se întâmplă…” 

Dna Luca:…..,,am înţeles, domnule Primar, o remarcă aş dori să mai fac şi eu, aţi afirmat un 

pic mai înainte că doriţi să ne aşezăm cu toţi la masă   …” 

Dl Primar:…..,,păi da dacă vreţi să dezvoltăm oraşul…” 
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Dna Luca:…..,,tocmai asta doresc să vă reproşez, niciodată nu aţi ţinut cont de opoziţie, nici 

măcar când aţi constituit bugetul, niciodată nu aţi solicitat să stăm împreună la masă pentru binele 

Călăraşiului şi lucrurile ar fi sta cu totul altfel şi în consiliu  …” 

Dl Primar:…..,,doamnă, aţi făcut amendamente la buget, 2 250 000 pentru o centrală, doar la 

şcoli aţi făcut amendamente…” 

Dna Luca:…..,,aduceţi-vă aminte când vă chema domnul Drăgulin şi stabileaţi împreună era 

bine  …” 

Dl Primar:…..,,doamnă, şcolile le luăm exact cum aţi pus în calcul, ştiţi cât a venit la liceul 

Agricol gazul? 2 250 000 000 …” 

Dl Mirescu:…..,,la toată lumea vine gazul mult, asta este situaţia…” 

Dl Primar:…..,,păi da dar trebuie tot în buget să ne ducem …” 

Dl Mirescu:…..,,şi noi la fel acasă, tot în buget …” 

Dl Primar:…..,,păi da dar aici vin atâtea şcoli, trebuie să aşezăm şi să vedem bugetul, aţi 

văzut cât erau investiţiile în buget? 9 000 000 lei, credeţi că o să rămânem cu 9 000 000 pe 

investiţii? nu, din calculele pe care le-am făcut, o să fim nevoiţi să ducem în partea cealaltă, pe 

funcţionare, lucrurile nu sunt roz aşa cum le vedeţi dumneavoastră din opoziţei şi nici nu ne 

plângem, nu am ieşit niciodată în presă să mă plâng că nu am bani de aia, că nu facem aia dar 

trebuie să fim conştienţi că cu toate aceste creşteri de preţuri începând de la energie până la 

materiale, dacă vrem să facem aceste proiecte şi trebuie să le facem că aşa ne cer călărăşenii şi 

trebuie să asfaltăm chiar dacă se scumpeşte asfaltul  …” 

Dl Mirescu:…..,,preţurile la amteriale nu vor rămâne aşa pentru că este nesustenabil cel 

puţin în domeniul pe care îl cunosc şi în ideea asta, că acum este un vârf probabil de preţuri este 

posibil ca şi în alte părţi să se întâmple acelaşi lucru şi este posibil să executăm nişte lucrări la nişte 

preţuri care peste b6 luni nu o să mai fie …” 

Dl Primar:…..,,domnule consilier, eu sunt de acord cu dumneavoastră, proiectele acestea 

care au fost semnate, începute şi contractate trebuie să le ducem la capăt, nu pot să blochez o 

lucrare…” 

Dl Mirescu:…..,,credeţi cu toată sinceritatea că se poate termina strada Bucureşti până la 31 

decembrie 2023 în condiţiile în care se termină luna martie şi nu ne-am apucat de treabă? …” 

Dl Primar:…..,,sigur, cu siguranţă…” 

Dl Mirescu:…..,,de la combinat până la capăt? …” 

Dl Primar:…..,,ascultaţi-mă, nu este o lucrare complexă, strada Bucureşti presupune numai 

frezare, făcute prospecţiuni, foreze unde sunt goluri de placă ca să vedem ce se întâmplă, ori se 

sparge, ori se injectează   deci frezare şi asfaltare pe strada Bucureşti, după încep trotuarele care 

merg cu pavele, problema cea mai mare pe care am început să o derulăm, şi avem tot sprijinul 

ENEL – ului, este de a introduce cablurile în subteran şi a da drumul cât mai repede să începem 

pregătirea proiectelor pentru iluminatul public pentru că avem între 800 şi 1000 de stâlpi în centru, 

asta este marea problemă şi de sincronizare a lucrărilor dar strada Bucureşti este cea mai sensibilă şi 

cu siguranţă va fi gata. Să sperăm că nu va mai creşte preţul la asfalt, asta este problema cea mai 

mare, dacă la agregate s-a scumpit cu aproximativ 20%, la bitum a crescut preţul într-o săptămână 

de la 420 de euro pe tonă la 650 de euro pe tonă, dacă nu se stabilizează zona asta…  …” 

Dl Mirescu:…..,,păi asta spun şi eu, ar trebui să se stabilizeze la un moment dat …” 

Dl Primar:…..,,am zice noi dar ştim? bitumul şi toate astea se importau din Ucraina…” 

Dl Mirescu:…..,,nu se poate stabiliza la nivelul acesta, trebuie să se stabilizeze mai jos …” 

Dl Primar:…..,,eu nu mă pricep dar ştiţi foarte bine că fierul venea din Ucraina, bitumul o 

parte din el venea tot din Ucraina, acum mai sunt doar vreo doi furnizori în zona noastră şi multe 

alte produse tot din Ucraina, dacă acest conflict se întinde nu se va linişti piaţa pentru că aşa cum aţi 

văzut sunt atacate fabrici, combinate şi nu or să mai fie capabili să producă şi nu ştiu cum se va 

regla piaţa, în special a fierului este jale, să ai o creştere de 300% într-un asemenea interval…” 

Dl Mirescu:…..,,o să avem nişte oraşe puse la punct în care locuitorii nu vor avea locuri de 

muncă …” 

Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi pentru (dl Aldea, dna Filimon, 

dna Georgescu, dna Raiu, dl Muşat, dl Stoian, dl Dinu, dl Sbârcea, dl Dragu, dl Buzoianu şi dl 

Coman), 1 abţinere (dl Mirescu) şi 3 voturi împotrivă (dna Enache, dna Luca şi dl Dincă), din 15 

voturi exprimateîn sală/transmise pe grupul de WhatsApp/telefon. 
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PUNCTUL 3 - Proiect de hotărâre privind aprobarea Normelor procedurale interne pentru 

contractarea şi/sau garantarea de finanţări rambursabile pentru Unitatea Administrativ Teritorială 

Municipiul Călăraşi. 

Comisia de specialitate nr. 1 avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

Dl Mirescu:…..,,aş vrea să pun o întrebare, nu mă pricep la termenii aceştia legali şi la 

documente dar din ce am înţeles acolo la primul punct, se spune ceva de genul că cu ofertantul 

câştigător după aceea autoritatea contractantă poate să trateze în mod direct pentru suplimentarea 

finanţării sau ceva de genul acesta, adică să se împrumute mai mult   …” 

Dna Nae:…..,,mai mult decât se aprobă prin hotărârea de consiliu nu se poate, niciodată  …” 

Dl Mirescu:…..,,acolo autoritatea contractantă are libertatea să trateze în mod direct cu 

ofertantul câştigător modificări …” 

Dna Nae:…..,,nici comisia de autorizare a împrumuturilor locale din cadrul Ministerului de 

Finanţe nu acceptă aşa ceva …” 

Dl Mirescu:…..,,atunci care este sensul exprimării de acolo? …” 

Dna Nae:…..,,o să discut cu consultantul ca să vedem despre ce este vorba, unde spuneţi că 

aţi văzut? …” 

Dl Mirescu:…..,,în anexa hotărârii, în condiţii, în hotărâre scrie doar că aprobăm normele, 

cred că primul punct din condiţii…” 

Dna Nae:…..,,nu, este clar, autoritatea contractantă nu va putea negocia mai mult decât se 

aprobă prin hotărârea de consiliu, odată aprobat acest împrumut hotărârea se va trimite la Ministerul 

de Finanţe la comisia de autorizare a împrumuturilor locale, ceea ce întrebaţi dumneavoastră nu se 

referă la creditul aprobat prin hotărâre de consiliu local …” 

Dl Mirescu:…..,,atunci care este sensul acelei exprimări de acolo?…” 

Dl Primar:…..,,acolo cred că este discuţia de negocieri de dobânzi sau în momentul în care 

banca a sărit diferite praguri să te duci să refinanţezi proiectul în altă bancă …” 

Dl Mirescu:…..,,acolo este vorba de negociere directă cu ofertantul câştigător…” 

Dl Luca:…..,,în sensul în care dacă mai hotărâm să facem alt împrumut nu trebuie să mai 

facem achiziţie publică şi putem să negociem direct, mă gândesc …” 

Dl Primar:…..,,nu există…” 

Dna Nae:…..,,aceste norme sunt pentru că legea achiziţiilor publice are o excepţie, putem 

contracta creditul pe baza acestor norme, sunt norme proprii cu paşii pe care îi vedeţi 

dumneavoastră, noi până la sfârşitul lunii aprilie putem avea contractul în condiţiile excluderii 

achiziţiei prin licitaţie publică  …” 

Dl Mirescu:…..,,dar noi acum urmează să aprobăm un document, eu am pus o întrebare şi 

nu-mi răspundeţi la întrebare…” 

Dna Nae:…..,,în nici un caz nu se poate negocia  …” 

Dl Mirescu:…..,,îmi spuneţi ce nu înseamnă dar nu-mi spuneţi ce înseamnă, aş vrea să ştiu 

ce votăm şi aş vrea să ştiu ce sens are, că de aia ne întâlnim aici …” 

Dl Secretar general:…..,,adică dacă peste 1 an Primăria Călăraşi ar propune spre aprobare un 

nou credit de 20 de miliarde, 30 de miliarde, poate negocia cu cel care a câştigat în condiţiile acestui 

contract   …” 

Dl Mirescu:…..,,şi de ce ar trebui să se întâmple lucrurile aşa, şi nu să facă din nou licitaţie 

Primăria? …” 

Dna Nae:…..,,pentru că licitaţia este de durată, domnule consilier, noi asta urmărim, să 

obţinem plafon, plafoanele sunt limitate, dacă se va aproba acest credit avem certitudinea că până la 

sfârşitul lunii aprilie se va semna contractul chiar dacă nu se va trage din el, Ministerul de Finanţe 

ne alocă plafon  …” 

Dl Mirescu:…..,,dumneavoastră spuneţi de luna aprilie şi domnul secretar spune că la anul 

dacă ne hotărâm…” 

Dl Secretar general:…..,,doamna spune aşa, Ministerul de Finanşe are o marjă în care 

Primăria Călăraşi poate să acceseze o sumă de bani de 20 de miliarde, 30 de miliarde, dacă noi până 

în aprilie nu spunem că vrem să accesăm această sumă nu mai putem să o accesăm chiar dacă avem 

toate aprobările   …” 
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Dna Nae:…..,,noi ne grăbim pentru plafoane nu ca să şi tragem efectiv din el, întâi trebuie 

să-l consumăm pe cel de 40 000 000, din care nu am tras nici 1 leu şi după aceea, dacă nu va fi 

nevoie nici nu vom apela la cel de 60 000 000 dacă sistemul acesta al cererilor de retragere şi ne vin 

şi cererile de rambursare la timp şi vom avea de unde plăti, nu vom mai apela şi la împrumut   …” 

Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi pentru (dl Aldea, dna Filimon, 

dna Georgescu, dna Raiu, dl Muşat, dl Stoian, dl Dinu, dl Sbârcea, dl Dragu, dl Buzoianu şi dl 

Coman), 1 abţinere (dl Mirescu) şi 3 voturi împotrivă (dna Enache, dna Luca şi dl Dincă), din 15 

voturi exprimateîn sală/transmise pe grupul de WhatsApp/telefon/SMS. 

 

 

PUNCTUL 4 - Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Călăraşi pe anul 2022. 

Comisia de specialitate nr. 1 avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

Dl Luca:…..,,vreau să fac un amendament, să propun alocarea sumei de 50 000 lei Liceului 

Bănulescu pentru reparaţia internatului, am înţeles că a fost o comisie după discuţiile din şedinţa 

pentru aprobarea bugetului, condusă de domnul viceprimar Dragu, a constatat că într-adevăr este 

absolut necesar să se facă reparaţii, din câte ştiu, a fost depus un deviz estimativ de 98 000,aproape 

100 000, eu propun să alocăm 50 000 lei să putem demara lucrările acolo şi până la sfârşitul anului 

vom vedea, la o altă rectificare să le dăm şi diferenţa  …” 

Dl Dragu:…..,,da domnule Primar, voiam să vă informez pe dumneavoastră şi pe ceilalţi 

colegi, am fost acolo şi rugămintea ar fi să dăm 30 000 măcar, să începem…” 

Dna Nae:…..,,avem deviz? cât este?  …” 

Dl Dragu:…..,,da, este de 90 şi ceva de mii…” 

Dna Nae:…..,,am alocat 50 000 dar acum depinde şi cum prioritizează  …” 

Dl Primar:…..,,de acum încolo, cei de la tehnic, vouă mă adresez, vreau să faceţi voi 

achiziţia, nu mai face şcoala, da? dacă au buget acolo să începeţi achiziţia…” 

Dna Nae:…..,,au 50 000 pe bunuri şi servicii, respectiv pe reparaţii, acum depinde cum 

prioritizează şi instituţia de învăţământ  …” 

Dl Luca:…..,,atunci îmi retrag amendandamentul  …” 

Dl Dragu:…..,,banii aceştia se duc pe energie…” 

Dl Primar:…..,,nu contează pentru că noi oricum le-am dat banii de alea…” 

Dl Dragu:…..,,păi da dar i-a epuizat…” 

Dl Primar:…..,,facem noi achiziţie dar nu poţi să faci achiziţie de 30 000 că lui îi trebuie 

95000? nu mai înţeleg, deci nu mai înţeleg cum vreţi, am nevoie de 95 000 să fac lucrarea şi propun 

30 000 – 40 000 ca să facă, facem pe bucăţele sau ce facem, deci încă odată, cei de la tehnic, nu mai 

face şcoala, faceţi voi…” 

Dl Luca:…..,,doaman director, am o întrebare, cei 50 000 care sunt deja prinşi în anexă, sunt 

pentru acoperirea cheltuielilor cu utilităţile sau pentru reparaţii?  …” 

Dl Primar:…..,,bunuri şi servicii, doamnă, poate să intre şi reparaţii…” 

Dna Nae:…..,,doamnă, ei au 40 000 şi la ora actuală li se alocă încă 50 000, ei îşi pot 

prioritiza cheltuielile şi să analizeze bugetul şi să şi-l aşaze cum au nevoie  …” 

Dl Primar:…..,,doamna Nae, faceţi adresă, cum terminăm şedinţa, ei  u mai fac nici un fel de 

achiziţii pe reparaţii şi aşa mai departe, dacă au nevoie o să facă Primăria, ei să se ocupe doar de 

rechizite, ce le mai trebuie…” 

Dl Luca:…..,,domnule Preşedinte, în cazul în care sunt şi utilităţile acolo eu îmi menţin 

amendamentu, să alocăm 50 000 strict pentru reparaţii internat  …” 

Supus la vot amendamentul doamnei Luca este votat cu 4 voturi pentru şi 9 împotrivă şi 1 

abţinere, deci amendamentul a fost respins. 

Supus la vot proiectul de hotărâre în forma propusă de iniţiator, este adoptat cu 15 voturi 

pentru, din 15 voturi exprimateîn sală/transmise pe grupul de WhatsApp/telefon/SMS. 

 

PUNCTUL 5 - Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 

documentaţiei Proiect tehnic elaborată pentru proiectul cu titlul ,,Regenerarea fizică a zonei 

defavorizate Cărămidari prin dezvoltarea bazei materiale destinate activităţilor educative, culturale 

şi recreative”. 
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Comisia de specialitate nr. 1 avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

Supus la vot proiectul de hotărâre în forma propusă de iniţiator, este adoptat cu 15 voturi 

pentru, din 15 voturi exprimateîn sală/transmise pe grupul de WhatsApp/telefon/SMS. 

 

 

 

Punctele înscrise pe ordinea de zi fiind epuizate, preşedintele de şedinţă declară închisă 

şedinţa. 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal care se completează cu înregistrare 

audio – video. 

 

 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, 

CONSILIER 

ALDEA STELIAN EMANUEL 

 

 

 

 

 

                                                                          SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI, 

                                                                   Cs. jr. MĂRGĂRIT SÂRBU 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Red./înt. V.M. 1 ex 


